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Concrete vragen   
De vragen die naar voren zijn gekomen hebben te maken met het 
volgende. Naar ondernemers aangeven is er sprake van patronen 
waarbij sommige ondernemers telkens mensen krijgen aangeboden 
zonder dat een vergoeding hoeft te worden betaald terwijl andere 
ondernemers wel verplicht worden mensen na een beginperiode 
betaald in dienst te nemen. Ook komt het voor dat ondernemers 

vernemen dat er voor hen niemand beschikbaar is terwijl 
tegelijkertijd andere ondernemers worden gebeld met het verzoek 
beschikbare mensen in dienst te nemen. Terwijl de gemeente een 

bijdrage betaalt aan zorgorganisaties om mensen te begeleiden komt 
het verder, naar ik verneem, voor dat die zorgorganisaties 
tegelijkertijd nog extra bijdragen vragen aan de betreffende 
personen die dezen uit eigen beurs  moeten betalen. Een vergoeding 

op bijstandsniveau laat daar weinig ruimte voor.  
 
Natuurlijk vragen individuele kwaliteiten en omstandigheden van de 
betreffende mensen serieuze aandacht. Niet iedereen is geschikt voor 
ongeacht welk werk. Echter, wat zorgen baart is de omstandigheid 
dat zich kennelijk vaste patronen hebben ontwikkeld tussen het 

gemeentehuis en zorgorganisaties c.q. ondernemers. Nodeloos te 
stellen dat dit zeer ongewenst en ontoelaatbaar zou zijn. Mijn stellige 
indruk is dat besluiten die bij plaatsing van mensen via 
zorgorganisaties bij bedrijven binnen het gemeentehuis worden 
genomen in een context van grote zelfstandigheid. De informatie die 
mij heeft bereikt geeft mij aanleiding te pleiten voor een kort, gericht 

en onafhankelijk onderzoek om na te gaan of berichten en klachten 

een basis hebben. De Rekenkamer zou een dergelijke onderzoek 
wellicht kunnen uitvoeren.  
  

  

Ambtelijk advies  Datum: 13 september 2018 

Advies:  
De vragen als volgt beantwoorden 
Zoals al in de vraag aangegeven is de rode draad in deze maatwerk. 
Dit geldt enerzijds voor de cliënt/inwoner van Leudal en anderzijds 

voor de organisatie/instelling die de werkplek levert. De 
zorgvuldigheid waarmee een en ander dient plaats te vinden, is van 
essentieel belang waar het betreft het resultaat van de match.  
De verordening en beleidsregels re-integratie bieden verschillende 
mogelijkheden om uitkeringsgerechtigden te laten re-integreren. Het 
aanbod van voorzieningen naar werkgevers is, gelet op de 

verordeningen, regionaal gezien gelijk . 

 



Het is correct dat bedrijven waar positieve ervaringen mee zijn, en 

waar een goede samenwerking mee is, door de gemeente benaderd 
worden om cliënten/bewoners een werkplek te bieden. De wijze 
waarop organisaties/instellingen invulling geven aan hun ‘sociale 
gezicht’/maatschappelijke betrokkenheid is verschillend en zeker een 

aspect dat meegewogen wordt bij het plaatsen van 
cliënten/bewoners. Hetzelfde geldt ook voor de begeleidings-
capaciteiten die een bedrijf/instelling kan bieden. Ook dit is een 

belangrijk aspect en van belang wil de match succesvol zijn. 
Het voorgaande mag duidelijk maken dat er verschillende factoren 
zijn die zorgvuldig meegenomen worden bij de plaatsing van 
cliënten/bewoners op een werkplek. De medewerkers hebben een 
grote mate van zelfstandigheid en het inperken van deze 
zelfstandigheid kan negatieve gevolgen hebben voor de te behalen 

resultaten. Uiteraard bespreken wij intern met regelmaat de 
werkzaamheden en zijn alert op ontwikkelingen en gebeurtenissen 
die te maken hebben met de plaatsingen/werkplekken. Dit samen 
met de deskundigheid van medewerkers en onze partners zoals PSW, 
alsook de (succesvolle) ervaringen, vormen voor ons op dit moment 
geen aanleiding om de huidige werkwijze te wijzigen en een 
onderzoek te starten. Een onafhankelijk onderzoek kan zeker zinnig 

en nuttig zijn en wij zullen deze suggestie meenemen naar 2019. 
Zeker in het licht van de doorontwikkeling van het 
mensontwikkelbedrijf. Dit laat onverlet dat daar waar wij concrete 
voorbeelden aangereikt krijgen, wij die waardevol vinden en zeker 
serieus betrekken bij onze werkzaamheden en activiteiten. 

 

Besluit college of 
portefeuillehouder 

 Datum: 14 september 2019 

Besluit van (wie): M. Janssen 

Besluit luidt: Akkoord 

 
 


